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Läsnä:	
1. Ulla	Kuosmanen	
2. Kikka	Lilius	
3. Ulla	Lucenius			
4. Eeva-Kaisa	Mäki-Moijala		
5. Lars-Olof	Pietilä	
6. Sakari	Pihlaja	
7. Pentti	Rantala		
8. Harri	Saarinen		
9. Kristel	Sarlin		
10. Kari	Tallberg		
11. Martti	Tammisto		
12. Riitta	Vesterinen	
13. Salme	Äijälä						
	
Poissa:	
14. Ritva	Heinonen		 	
15. Taina	Honkala	
16. Marja-Leena	Itälehto-Supponen	
17. Lauri	Kantola		
18. Matti	Kantanen	
19. Risto	Karimaa	
20. Arja	Kosonen	
21. Tuija	Karanko	
22. Lea	Kivelä-Pelkonen	
23. Irene	Muurinen	
24. Helena	Partanen	
25. Liisa	Stjernberg		
26. Pirkko	Tenhola	
	
	
1. Kokouksen	avaus		

	
Presidentti	Ulla	Lucenius	toivotti	klubin	jäsenet	tervetulleiksi	kokoukseen	ja	pyysi	Ulla	Kuos-
masta	toimimaan	kokouksen	sihteerinä	varsinaisen	sihteerin	ollessa	estynyt	tulemaan	koko-
ukseen.		
	
	
2. Ilmoitusasiat	
	
- kuvernöörin	uusin	kuukausikirje	on	luettavissa	piirin	sivuilla.	Kuukauden	teema	on	”Äidin	

ja	lasten	terveys”,	
- kuluvan	viikon	perjantaina	 järjestetään	Suomalaisella	klubilla	 tapahtuma,	 jossa	kuullaan	

Pelastusarmeijan	toimintaa	koskeva	esitelmä,	tilaisuus	on	tarkoitettu	kaikille	rotareille,	
- pastgovernor	Ritva	Heinonen	on	nimetty	rotarien	lääkäripankin	taloussihteeriksi,	
- Piiri	D	2350	(Ruotsissa)	on	esittänyt	leirikutsun	16-19	vuotiaille	nuorille,	jotka	ovat	kiin-

nostuneita	saamaan	kansainvälisiä	ystäviä	teemalla	”The	future	for	us	and	the	Baltic	Sea.	



Leirin	ajankohta	on	16-27.7.2018.	Yksityiskohtaisempia	tietoja	leiristä	saa	tarvittaessa	pii-
rimme	kuvernööriltä	Liisa	Stjernbergiltä,	

- Klubimme	 taloudenhoitaja	 Sakari	 Pihlaja	 kertoi,	 että	 jonkin	 verran	 klubin	 jäsenmaksuja	
rotaryvuodelta	2017-2018	on	maksamatta.	Jäsenmaksu	on	220	euroa.	Niitä,	joiden	maksu	
on	maksamatta,	pyydetään	suorittamaan	maksu	klubin	tilille	FI75	1470	3000	2497	33.	

	
	
3. Eeva-Kaisa	Mäki-Moijalan	esitys	aiheesta	”Ajankohtaista	apteekkialalla	
	
Eeva-Kaisan	esityksen	taustalla	on	apteekkialan	uudistushanke,	jota	valmistellaan	Kelan	enti-
sen	 pääjohtajan	 Liisa	 Hyssälän	 johtamassa	 selvitystyöryhmässä.	 Työryhmä	 julkisti	 tämän	
vuoden	 maaliskuussa	 väliraporttinsa	 ja	 lopullisen	 raportin	 odotetaan	 valmistuvan	 kesään	
mennessä.	 Uudistushankkeen	 taustalla	 on	 tavoite	 apteekkitoiminnan	 kilpailun	 vapauttami-
sesta	nykyisenkaltaisesta	säännöstelystä.	Erityisesti	vapauttamista	ajaa	päivittäistavarakaup-
pa,	 joka	on	kiinnostunut	 ja	osin	 jo	valmistautunutkin	 itsehoitolääkkeiden	myyntiin	 ja	oheis-
toimintoihin	omassa	jakeluverkossaan.	On	myös	odotettavissa,	että	alalle	ovat	kiinnostuneita	
tulemaan	 erilaiset	 ketjut,	 myös	 ulkomaiset.	 Jo	 julkistetusta	 väliraportista	 voidaan	 päätellä,	
että	apteekkitoiminnan	kilpailua	tullaan	vapautumaan	laajuudessa.		
	
Eeva-Kaisa	 kertoi	 lyhyesti	 Suomen	 apteekkitoiminnasta.	 Suomen	 apteekkijärjestelmä	muis-
tuttaa	muista	Pohjoismaista	lähinnä	Tanskan	ja	Islannin	järjestelmää	(proviisorivetoinen	ap-
teekki).	Ruotsissa	apteekkien	monopoli	purettiin	jo	vuonna	2009.	Suomessa	apteekkitoiminta	
on	järjestetty	siten,	että	apteekin	pitää	olla	proviisorin	omistama	henkilöyhtiö.	Apteekkarien	
keskuudessa	 on	 esitetty	 näkemys,	 jonka	mukaan	 apteekkitoimintaa	 pitäisi	 voida	 harjoittaa	
myös	osakeyhtiömuodossa.	Valvontaviranomaisten	(Fimea)	kanta	on	ainakin	toistaiseksi	ollut	
epäilevä	 tällaiselle	 uudistukselle.	 Apteekkitoiminnan	 vapauttaminen	 tulee	 muuttamaan	 ny-
kyisten	apteekkien	toimintaa.	Apteekkialan	toivomus	on	kuitenkin,	että	alan	vapauttaminen	ei	
johda	 siihen,	 että	 apteekkialan	 tai	 ainakin	 sen	 tuottoisimman	 osan	 onnistuivat	 valtaamaan	
sellaiset	kansainväliset	toimijat,	jotka	eivät	maksa	verojaan	Suomeen.	Tällä	hetkellä	apteekki-
en	 maksamat	 verot,	 apteekkimaksut	 mukaan	 lukien	 ovat	 lähemmäs	 400	 miljoonaa	 eu-
roa/vuosi.			Eeva-Kaisan	Power	Point	–esitys	erillisenä	liitteenä.	
	
	
4. Kokouksen	päättäminen	
	
Presidentti	 kiitti	 Eeva-Kaisaa	 mielenkiintoisesta	 esityksestä	 ja	 klubin	 jäseniä	 kokoukseen	
osallistumisesta	ja	päätti	kokouksen.	
	
	
5. Seuraava	kokous	
	
Seuraava	kokous	pidetään	maanantaina	23.4.2017	klo	17.30	alkaen.	 Silloin	kuullaan	 johtaja	
Samuli	Saarnin	esitys	terveydenhuoltoalan	näkymistä.	
	
	
Selosteen	laati		
	
	
Ulla	Kuosmanen	


